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S/BR .0002.5.2013          

Protokół Nr  XXXI/13 
z XXXI sesji Rady Miejskiej w Rynie 

z dnia 28 sierpnia 2013 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 
w godz.15:00 do 16:20. 

W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
-          Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
-          Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5.Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 59  
    w obrębie Rudówka.                                                                                                               
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVI/390/10 Rady Miejskiej w Rynie  
    z dnia 26 maja 2010r.w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 91/3 w Rudówce.   
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/127/08 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  
      30 stycznia 2008r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami.                           
11.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego przy 
      ul. Świerczewskiego 35/2 w Rynie.                                                                                      
12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem  
     Giżycko.                   
13.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/238/13 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  
    8 marca 2013r. w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
     i gminy Ryn.”                   
14.Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do opracowania zmiany „Studium uwarunkowań  
     i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Ryn ” - uchwalonego uchwałą  
     Nr XLI/360/10 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 3 lutego 2010r.w części obejmującej Miasto Ryn. 
15.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego                                         
     obejmującego działki o numerach geodezyjnych 101/15, 118/17, 118/18, 121/17 i 121/18     
     położone w obrębie geodezyjnym Rybical gm. Ryn.                                                                             
16.Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2020.   
17.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na  2013r.                                       
18.Przygotowanie placówek oświatowo- wychowawczych do nowego roku szkolnego.  
19.Sprawy rożne. 
20.Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rynie  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. Guz. W 
trakcie stwierdzania prawomocności obrad w sesji i uczestniczyło 13 radnych.  
Nieobecna : Pani B. Charo. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.2  Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł o zdjęcie z  porządku obrad punktu: 
„13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/238/13 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  
       8 marca 2013r. w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
      i gminy Ryn.” – gdyż Powiatowy Inspektor Sanitarny, z uwagi na okres urlopowy, nie zdążył 
       zaopiniować proponowanych zmian.  
 
Porządek obrad, z wyżej zaproponowaną zmianą został przyjęty przez Radę Miejską jednogłośnie, w 
obecności 13 radnych. 
 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. 
Protokół  został przyjęty przez Radę większością głosów. Za – przyjęciem protokółu opowiedziało się 
10 radnych; przeciw – nie było; 3 radny wstrzymało się od głosu. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, Burmistrz MiG poinformował, że    
Pani Joanna Kryńska- Cieśla uzyskała stopień nauczyciela mianowanego. Z tej okazji przekazał jej 
gratulacje. 
 
Pani Joanna Kryńska- Cieśla – podziękowała Pani T. Jankowskiej – Dyrektorowi Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego , opiekunowi stażu – Pani E. Laskowskiej, uczniom oraz rodzicom. 
 
 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w 
okresie między sesjami. 
 
Pan. J. Guz – Przewodniczący Rady – poinformował : 
1/ o rozstrzygnięciu nadzorczym wojewody z dnia 7 czerwca br. nr: PN.4131-368.2013 
stwierdzającym nieważność uchwały Nr XXIX/252/13 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30.04.2013r. w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Ryn 
- kserokopia rozstrzygnięcia stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokółu 
2/ o piśmie Pana J. Walaska ( skierowanym do Rady Miejskiej) o sprzedaż, bądź oddanie w 
wieloletnią dzierżawę działki o nr 31/29, na której usytuowany jest jego garaż. 
- powyższe pismo stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokółu 
 
Pan. J. Guz – Przewodniczący Rady – zaproponował, aby w pkt.19 „ Sprawy rożne ”  Rada Miejska 
wyraziła swoje stanowisko w powyższej sprawie. 
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Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         Sesjami – sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu 
 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował,  że: 
1/ w związku z pismem Inspektoratu Ochrony Środowiska w zakresie niewypełniania przez gminy 
członkowskie Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami obowiązku 
określonego w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku – zawnioskował o zwołanie walnego 
zgromadzenia związku; 
 
 
2/ oddane zostały do użytku pomosty oraz toalety znajdujące się nad Jez. Ołów; zainstalowano 
monitoring; 
3/ ogłoszono nabór ofert na opracowanie koncepcji zagospodarowania działek  przy ul. H. Sawickiej 
w Rynie w zakresie parkingów, nawierzchni, poboczy, zjazdów, odprowadzenia wód opadowych, 
chodników i zieleni; 
4/ odbył się Festiwal Kultury Średniowiecza „ Masuria”; 
5/ Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego zorganizował konferencję z udziałem 
Prezydenta RP Bronisława Komorowskiego, na której omówiono podział Funduszy Europejskich;  
6/ trwają remonty dróg gminnych; 
7/ toczy się postepowanie prokuratorskie przeciwko firmie, która budowała kanalizację; 
8/ wyłoniono  wykonawcę, który zmieni system ogrzewania budynku Wiejskiego Domu Kultury w 
Sterławkach Wielkich; 
9/ w dniu wczorajszym odbyło się spotkanie z wykonawcą placu w Sterławkach ponieważ inwestycja  
 nie została zrealizowana zgodnie z projektem; 
10/ 31 sierpnia br. kończy się kadencja Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie – Pani 
T. Jankowskiej; Burmistrz  podziękował za sprawowanie  funkcji; poinformował, że do czasu 
wyłonienia nowego dyrektora jego obowiązki zostaną powierzone Panu A. Majgier. 
 
 
Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7  Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
 
Pan A. Jarmołowicz zapytał, co ustalono na spotkaniu dotyczącym placu w Sterławkach W. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że ustalono, że inwestycja nie została zrobiona 
zgodnie z projektem. 
 
Pan. J. Guz – Przewodniczący Rady – poprosił Burmistrza o przybliżenie sprawy Pana J. Walaska. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że umowa na dzierżawę terenu pod garażem 
wygasła i nie została przedłużona na dalszy okres, ponieważ dla terenu na którym znajduje się garaż 
powstanie nowa koncepcja zagospodarowania. 
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Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej 
         nr 59  w obrębie Rudówka.                                                                                                               
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa 
 i Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 59 w obrębie Rudówka.                                                                                                               
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/264/13 stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVI/390/10 Rady Miejskiej w Rynie  
          z dnia 26 maja 2010r.w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 91/3 w Rudówce.   
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 
XLVI/390/10 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 26 maja 2010r.w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
działki nr 91/3 w Rudówce.   
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/265/13 stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/127/08 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  
          30 stycznia 2008r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami.                           
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XV/127/08 
Rady Miejskiej w Rynie z dnia  30 stycznia 2008r. w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami.                           
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/266/13 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
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Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego przy 
          ul. Świerczewskiego 35/2 w Rynie.                                                                                      
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży lokalu mieszkalnego przy  ul. Świerczewskiego 35/2 w Rynie.                                                                                      
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/267/13 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem  
            Giżycko.                   
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Powiatem Giżycko.     
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Powiatem Giżycko.    
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/268/13 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/238/13 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  
          8 marca 2013r. w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie   

          miasta i gminy Ryn” – punkt zdjęty z porządku obrad.     

             
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do opracowania zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Ryn ” - 
uchwalonego uchwałą  Nr XLI/360/10 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 3 lutego 2010r.w części 
obejmującej Miasto Ryn. 
 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Miasta i 
Gminy Ryn ” - uchwalonego uchwałą  Nr XLI/360/10 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 3 lutego 2010r.w 
części obejmującej Miasto Ryn. 
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/269/13 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania    
          przestrzennego obejmującego działki o numerach geodezyjnych 101/15, 118/17, 118/18,  
         121/17 i 121/18  położone w obrębie geodezyjnym Rybical gm. Ryn.                                                                             
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki o numerach geodezyjnych 101/15, 
118/17, 118/18, 121/17 i 121/18  położone w obrębie geodezyjnym Rybical gm. Ryn.                                                                             
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/270/13 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2020.   
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2013-2020.   
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/271/13 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na  2013r.                                       
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że został opracowany projekt rozbudowy hali 
gimnastycznej. Będzie to nowe zadanie inwestycyjne. Na początku przyszłego roku zostanie złożony 
wniosek o dofinansowanie tego przedsięwzięcia ze środków ministerstwa sportu. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn 
na  2013r.                                       
 
 
Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/272/13 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.18 Przygotowanie placówek oświatowo- wychowawczych do nowego roku szkolnego.  
 
Stan przygotowania placówek oświatowo- wychowawczych do nowego roku szkolnego przedstawił 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. 
  
 
 
Ad.19 Sprawy rożne. 
 
Przewodniczący Rady  - Pan J. Guz – stwierdził, że Rada powinna zająć stanowisko w sprawie pisma 
Pana J. Walaska o sprzedaż, bądź oddanie w wieloletnią dzierżawę działki o nr 31/29, na której 
usytuowany jest garaż. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że umowa dzierżawy wygasła. Aktualnie trwa 
opracowanie  koncepcji zagospodarowania tego terenu w celu uporządkowania przestrzeni 
urbanistycznej. 
 
Pani T. Dąbrowska – radca prawny – stwierdziła, że Rada Miejska powinna przekazać pismo Pana 
Walaska Burmistrzowi MiG ponieważ zgodnie z ustawą o gospodarce komunalnej mieniem gminy 
gospodaruje Burmistrz. W związku z tym Rada Miejska nie może wkraczać w jego kompetencje 
ponieważ nie ma upoważnienia ustawowego w tej materii. 
 
Pan M. Kowal stwierdził, że w związku z powyższym należy udzielić odpowiedzi, że Rada nie jest 
kompetentna w tym zakresie. 
 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady  - Pan J. Guz – stwierdził, że pismo Pana Walaska zostanie przekazane do 
rozpatrzenia według właściwości Burmistrzowi MiG. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, czy został już opracowany plan dowozu dzieci do szkoły. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że na jutro zostało zaplanowane spotkanie w tej 
sprawie. Dodał, że od nowego roku szkolnego lekcje będą rozpoczynały się o godz.8:00 , a nie o 
godz.7:55, jak było do tej pory. 
 
 
Pan M. Kowal nawiązując do dowozu dzieci stwierdził, że wnioski Komisji Rewizyjnej nie są 
realizowane. Komisja wnioskowała, aby dowóz rozpoczynał się nie wcześniej niż o godz.6:40. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że w Mikołajkach autobus szkolny będzie odbierał 
dzieci wyłącznie z wyznaczonych punktów zbiorczych. Natomiast dzieci z gminy Ryn nie muszą 
dochodzić do takich punktów zbiorczych po 3-4 kilometry.  
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Pan M. Szczebiot stwierdził, że dowóz w godzinach porannych powinien odbywać się trochę później, 
aby dzieci nie musiały tak wcześnie wstawać. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, czy to prawda, że mieszkańcy z terenów wiejskich nie chcą się podłączać do 
nowo wybudowanych sieci kanalizacyjnych. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że w takich przypadkach będą wszczynane 
procedury administracyjne. 
 
Pan M. Kowal zapytał, dlaczego dożynki gminne odbędą się w niedzielę, a nie w sobotę. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że z uwagi na to, że w sobotę rolnicy pracują. 
 
Pan M. Kowal podkreślił, że to sołectwo powinno ustalać termin dożynek. 
 
 
 
 
Ad.20 Zamknięcie posiedzenia. 
 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXI sesji Przewodniczący Rady zamknął posiedzenie. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Jarosław Guz 
 

 


